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Beskrivelse af ønske: Fremtidig madproduktion 

Beløb i 1.000 kr.   -  foreløbigt anslået

Anlægsramme 2016-2019

Evt. særligt vedr. krav/ønske om tidspunkt for gennemførelse:

Budgetår
2016 2017 2018 2019

Sundheds- og Omsorgsudvalget besluttede i 2013, at der skal arbejdes med ny model for 
madproduktion til plejecentrene, således at madproduktionen retænkes efter leve-
/bomiljøtænkningen. Denne model indebærer, at madproduktionen helt eller delvist foretages 
lokalt på de enkelte plejecentre/boenheder med størst mulig involvering/deltagelse af beboerne.

Der er foretaget en ekstern specialistgennemgang af samtlige køkkener på plejecentrene med 
henblik på en afdækning af, hvorvidt køkkenerne kan varetage den fremtidige madproduktion efter 
leve-/bomiljø princippet og økonomisk beregning på omkostninger til såvel ombygning som 
efterfølgende løbende drift. 

Specialistgennemgangen indebærer en analyse af køkkenfaciliteterne på plejecentre med i alt 44 
afdelinger. Analysen omfatter desuden de 3 nuværende produktionskøkkener (Hashøj, Antvorskov 
og Skovvang), for dermed at vurdere det fremtidige behov for centralkøkkendrift.
På faugvalgets møde den 13 august 2014, blev det besluttet at der skal arbejdes videre med en 
model hvor der for fremtiden skal være ét centralkøkken som skal forsyne afdelingskøkkenerne 
med dele af måltiderne, mens resten skal laves på de enkelte plejecentre. Denne model har 
anlægsomkostninger for ca. 6,8 mio. kr.
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Beskrivelse af ønske:
Fremtidig organisering af Slagelse 

Tandpleje i Korsør og Skælskør

Beløb i 1.000 kr.   -  foreløbigt anslået

Anlægsramme 2016-2019

Evt. særligt vedr. krav/ønske om tidspunkt for gennemførelse:

Budgetår
2016 2017 2018 2019

Det er en del af budgetaftalen 2015-2018, at Slagelse Kommunale Tandplejes fremtidige 
serviceniveau, organisering og investeringsbehov skal afklares. Der er derfor udarbejdet et forslag 
til fremtidig organisering af Slagelse Tandpleje, som indebærer en inddeling af Tandplejen i tre 
større enheder, i Korsør, Skælskør og Slagelse. Slagelse-enheden indgår i arbejdet omkring et 
Sundhedshus, og er derfor ikke del af anlægsønsket.

I forhold til Skælskør-enheden indeholder forslaget på nuværende tidspunkt to muligheder – 
henholdsvis nybyg på Eggeslevmagle Skole eller renovering af eksisterende bygninger på 
Præstevangen 38.

Administrationen er i samarbejde med et eksternt konsulentfirma ved få gennemgået de mulige 
lokaliteter som er en del af forslaget. Da resultatet af gennemgangen endnu ikke foreligger, skal de 
anførte anlægsugifter ses som vejledende.

Korsør – anlægsudgifter 0,5 mio. kr.
Skælskør – anlægsudgift ved nybyg 6,5 mio. kr.
Skælskør – anlægsudgift ved renovering af eksisterende bygninger 4,5 mio. kr.
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Vision: Bygninger og udenomsarealer ønskes udviklet og ombygget til at imødekomme moderne 
plejeformer (Bo-Leve-Miljø) med fokus på livskvalitet og selvbestemmelse. Yderligere 
omdrejningspunkter vil være personalets arbejdsmiljø og undersøgelser med henblik på den bedst 
mulige brug af de eksisterende arealer. 

Baggrund: Der er flere vinkler på ønsket om at udvikle og ombygge plejecentret: 
- Arbejdstilsynet har påpeget, at arbejdsmiljølovgivningen ikke kan overholdes på SKælskør 
Plejecenter, hvis en beboer måtte få brug for hjælp af to personer på badeværelset i stedet for een. 
- Dertil er bygningernes nuværende indretning ikke optimal til at facilitere Bo-Leve-Miljø-
plejetilgangen, men omvendt er både personale og beboere meget glade for beliggenheden og vil 
gerne forblive på stedet. Et analysearbejde, hvor centeret overgår fra at blive kommunalt ejet og 
drevet til at overgå til almene boliger, peger på tre scenarier for ombygning og de skal bearbejdes i 
det videre forløb.
- Der er mange ubenyttede arealer i ejendommen som helhed. I det videre forløb undersøges om 
disse arealer kan benyttes mere optimalt ift plejeform og arbejdsmiljø, og/eller om nogle af 
arealerne evt skal frasælges.

2016 2017 2018 2019

Projektet gennemføres med en høj grad af inddragelse af brugere, pårørende, medarbejdere og 
andre interessenter omkring plejecentret, hvorfor der er en vis modningstid på beslutninger i 
forhold til plejecentrets endelige indhold. Det vil derfor være uhensigtsmæssigt at presse 
tidsplanen i forhold til det her angivne (Anlægsskema).
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Beskrivelse af ønske:
Skælskør Plejecenter, udvikling af 

faciliteter
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Beskrivelse af ønske: Etablering af sundhedshus

Beløb i 1.000 kr.   -  foreløbigt anslået

Anlægsramme 2016-2019

Evt. særligt vedr. krav/ønske om tidspunkt for gennemførelse:

Budgetår
2016 2017 2018 2019

Forundersøgelse vedr. etablering af sundhedshus, som Sundheds- og Seniorudvalget har besluttet, 
er færdig 1. april 2015 med henblik på at kunne indgå i budgetbehandling for 2016-2019. 
Baggrund for forundersøgelsen:                                                                              Overordnet 
oplever landets kommuner, at der stilles større og større krav til både flere og mere kvalificerede 
sundhedstilbud. Dette forhold betyder blandt andet, at sundhedsområdet de kommende år skal 
have øget fokus på udnyttelse af ressourcerne gennem styring, prioritering, kompetenceudvikling 
og styrkelse af faglige miljøer samtidig med en øget tværfaglig indsats.
En væsentlig udfordring i Sundhedstilbud er de fysiske rammer, idet de ligger meget spredt og 
samtidig er flere steder blevet for små. Med udviklingen taget i betragtning er der derfor behov for 
at ændre de fysiske rammer således, at de har mulighed for at understøtte udviklingen på området 
samtidig med, at sundhedstilbuddene gives så tæt på borgerens lokalområde som muligt. Udover 
Sundhedstilbud tænkes øvrige fagområder og aktører ind i Sundhedshuset - følgende er med i 
arbejdet: den kommunale tandpleje, sundhedspleje, sygeplejen, hjerneskadeindsatsen, 
frivilligcentret, praktiserende læger.                                               Et fælles sundhedshus vil 
kunne understøtte følgende:                                                       • Tværfaglig udvikling og 
samspil
• Bedre udnyttelse af ressourcerne
• Fortsat udvikling af kompetencer, der imødekommer kravene de kommende år
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